
Referat af Skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 

Ordinært skolebestyrelsesmøde 

6. februar 2025 kl. 17.30 – 20.00 

Medlemmer: Lars Salling, Dorien van Veelen, Tina Nyyssönen, Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, Kristian Brunnenberger 

Andersen, Per Randrup, Mike Taagehøj, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen, Jonas Fisker, Brit Brunnstrøm Jensen, 

Bettina Bay Nielsen, Villads R. Lunn, Gorm M. Christensen  

Afbud: Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, Anne Steiner Jensen, Gorm M. Christensen 

Ansvarlig for gennemlæsning af referat: Per Randrup 

Dagsorden: 

1 Formalia (5 min)    

 

1.1 Godkendelse af dagsorden  

Dagsorden godkendt 

 

1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde 13.01.2025 

Referat blev godkendt.  

 

 

2 Drøftelse/behandling af emner 

 

2.1 Regnskab for 2024 og driftsbudget 2025 (Drøftelse) (40 min) 

Ledelsen fremlagde driftsregnskabet for 2024 for både skole, sfo og klub, samt 

forslag til driftsbudget for 2025.  

 

Skolen sender hver måned økonomirapport til kommunens økonomiafdeling og 

3 gange årligt mødes ledelsen med økonomiafdelingen for herigennem at sikre, 

at skolens forvaltning af økonomien er i overensstemmelse med gældende 

regler. Skolen har altid overholdt de givne økonomiske rammer. 

 

Ud over budgettildelingen afsætter kommunen øremærket midler til indkøb af 

IT og til indkøb af bøger til skolens bibliotek. Herudover tildeles skolen midler til 

et fælleskommunalt pædagogisk projekt omhandlende Fællesskabsskabende 

didaktikker med Lektor på DPU Helle Plauborg. 

 

Da elevrådet har et stort ønske om at fået lavet et område til udskolingen, 

besluttede skolebestyrelsen at prioritere midler til elevrådet, så det bliver 

økonomisk muligt. Det er vigtigt for skolebestyrelsen, at det der indkøbes, er i 

en ordentlig kvalitet og at der er fokus på bæredygtighed. Mulig donation af 

møbler mm. fra forældre blev også nævnt som en mulighed. 

 

Der blev fra skolebestyrelsen fremsat ønske om at få overblik over hele skolens 

budget, som fastlagt af kommunalbestyrelsen. Således, at kunne danne sig et 



overblik over hvordan det samlede budget overordnet fordeles mellem bl.a. 

lønninger, anlæg og driftsbudget. 

 

Skolebestyrelsen vil på næste møde drøfte økonomi 2025 yderligere. 

 

2.2 Undervisningsministeriets kvalitetsprogram (oplæg og drøftelse) (40 min) 

Ledelsen gennemgik Undervisningsministeriets kvalitetsprogram, som 

indeholder 33 initiativer, som skal medvirke til at mindske den centrale styring 

af folkeskolen, så færre beslutninger træffes på Christiansborg og flere 

beslutninger træffes lokalt i kommunen og på de enkelte skoler. 

 

De 33 initiativer skal implementeres over de næste fire år. Skolebestyrelsen vil 

følge implementeringen på skolen.  

 

 

2.3 Højt begavede børn (drøftelse) (15min) 

 

Punktet udskydes og behandles på kommende skolebestyrelsesmøde 

 

 

2.4 Smartwatch i skole og sfo (fortsat drøftelse og beslutning) (40 min) 

Skolebestyrelsen har efter grundig drøftelse besluttet at forbyde smartwatches i 

skoletiden samt SFO-tid. Argumentet er helt overordnet, at smartwatches stort 
set kan det samme som mobiltelefoner, herunder adgang til telefoni og anden 

kommunikation. Således sidestilles smartwatches med mobiltelefoner på Virum 
Skole.  

Det er besluttet, at dette også gælder indskolingen, inklusive SFO-tiden. 

Ligeledes vil brugen af smartswatches i Kolle sidestilles med brugen af 
mobiltelefoner. 
 

Der har været drøftet forskellige bevæggrunde bag beslutningen, bl.a. 
 

• Det er konstateret, at smartwatches forstyrrer undervisningen, herunder 
SFO-tiden. 

 

• Personalet oplever, at elever kontakter deres forældre for aftaler og 
konfliktløsning, og forældre kontakter deres børn. Dermed går aftalerne 

ikke gennem det pædagogiske personale. De regler som lokalt på 
årgangene har været fastsat i skole og SFO jf. samværdreglerne, er 
desværre ikke blevet fulgt, og problematikkerne er tiltagende - særligt i 

indskolingen.  
 

▪ Det har bl.a. været nævnt, at en af begrundelserne for at give sit barn 

et smartwatch, er at børnene ofte glemmer at de skal til musikskole og 
andre aftaler. Det pædagogiske personale i SFOen bruger relativt 

mange ressourcer på at minde børn om, at de skal til musikskole og 
andre aftaler. Der er også en oplevelse af, at nogle elever ignorer 
personalets opfordringer om at huske aftaler, da de er i gang med en 

god leg. Skolebestyrelsen vurderer, at opgaven med at minde børn om, 
at de skal til musikskole og andre aftaler, via et smartwatch, udover at 



skolen i muligt omfang hjælper, kan klares med en alarm på et 

almindeligt digitalur, huskeseddel e.l 
 

▪ Det pædagogiske personale oplever også, at selvom at nogle af 

smartwatch-modellerne er sat på “fly-tilstand”, “skole-tilstand” eller 
“forstyr ikke”, bliver eleverne alligevel optaget af at spille på urene. 

Skolebestyrelsen ønsker ikke, at eleverne spiller digitale spil på 
smartwatch i skoletiden.  

 

 Det blev besluttet af ledelsen laver et forslag til en implementeringsplan og til 

et princip, der fremlægges på næste skolebestyrelsesmøde. 

 

3   Driftsforhold (10 min) 

 

3.1  Nyt fra elevrådet 
 
 Danske skoleelever har holdt kursus for skolens elevråd, hvor emner som 

 elevrådets muligheder for indflydelse og rettigheder blev tydeliggjort. 
 Elevrådets forretningsudvalg har opsat informationstavle, så alle elever kan få 

 indblik i elevrådets arbejde. De planlægger at opsætte postkasse til brug for 
 henvendelser fra andre elever på skolen til elevrådet. 
 

 
3.2  Nyt fra Skolerådet 

  
Per Randrup deltog i skolerådet. Emnet var Seksualundervisning samt 
Kommissorium vedrørende skolerådets uformelle sparringsmøder med 

forvaltningen. 
 

 
3.3  Henvendelser fra forældre 

  

 Ingen 
 

 

3.4  Meddelelser 
 
 Der har været inspektion af skolens boldbane. Det er ifølge Center for Areal og 

 Ejendomme ikke umiddelbart ikke en løsning at dræne den. Problemet med den 
 slidte boldbane skyldes, at den bruges så meget. Boldbanen vil blive pigget og 

 sået efter. Skolebestyrelsen ønsker en løsning på noget af kapacitetsproblemet 
 ved en multibane mere. 
 

Skoleleder Jonas Fisker har haft Borgmester Sofia Osmani på besøg. Der blev 
 talt om inklusion, om Virum Skole sætter tempoet ned og at Skolebestyrelsen 

 er meget optaget af at kommunen tilfører de nødvendige midler til endnu en 
multibane, så der er flere muligheder for aktiviteter for børnene på skolen. 

 

 7. årgang skal på virksomhedsbesøg på Frederiksdals slot. 
  

 
3.5  Eventuelt   
 



 Der blev spurgt til om skolen har en beredskabsplan. Det blev bekræftet, at der 

 findes en beredskabsplan, og at den bliver gennemgået for hele personalet 
 hvert år. 

 
 Der blev spurgt til den kommende daginstitution. På nuværende tidspunkt er 

 der ikke kommet ny viden om tidsplanen. 
 
  

3.6  Lukket dagsorden 

 

 


